
 Protokół Nr LIX/2023
z sesji Rady Miejskiej w Ziębicach,

która odbyła się dnia 30 czerwca 2023 r.,
 w Sali Konferencyjnej Ratusza Miejskiego

Godzina rozpoczęcia: 14:04

Godzina zakończenia: 17:46

Obecni radni: 14

Nieobecni radni: 1  (W. Sala)

W sesji uczestniczyli:

- Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz,

- Sekretarz R. Śledź,

- Skarbnik Gminy M. Grzesik, 

- Radca Prawny M. Pływacz,

-  Zaproszeni  Goście:  Kierownik  MGOPS-u  K.  Cisakowska-Brożek,  Prezes  ZUK  i  ZGO

J. Andryszczak, ks W. Masłowski, Dyrektor SP4 J. Kwaśnica, Dyrektor SP2 M. Szczepanowski,

Dyrektor SP w Henrykowie B. Kołsut, Dyrektor Przedszkola w Henrykowie M. Peglau, Komendant

SM R. Wolny, Dyrektor ZCK M. Geroń, Naczelnicy, Kierownicy i pracownicy UM

- Sołtysi

 

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Agata  Sobków  otworzyła  obrady  LIX  sesji  Rady  Miejskiej

w Ziębicach i przywitała wszystkich przybyłych Radnych oraz gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Stwierdzono, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania

prawomocnych decyzji i uchwał.

3. Przyjecie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  A.  Sobków powiedziała,  że  wszyscy radni  otrzymali  porządek

obrad i zapoznali się z nim oraz spytała czy ktoś z obecnych wnosi uwagi lub zmiany.

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  



2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Miejskiej.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady

Miejskiej w Ziębicach na II półrocze 2023 roku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na

II półrocze 2023 roku.

8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  zespołu  do  spraw  zaopiniowania

kandydatów na ławników.

9. Rozpatrzenie  projektu uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przekazanie  w  drodze

darowizny nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w granicach działki 157/1

obręb 0028 Witostowice na rzecz Parafii Rzymsko-Katolickiej św. Józefa Oblubieńca NMP

w Dankowicach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności

gruntowej.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu targowiska gminnego w

Ziębicach. 

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  udzielenia  pomocy  rzeczowej  dla  Powiatu

Ząbkowickiego na realizację zadania polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr

3174D.

13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego  programu

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Ziębice na lata 2024-2028.

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju

Gminy  Ziębice  na  lata  2023-2030  oraz  określenia  szczegółowego  trybu

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  realizacji  przez  Gminę  Ziębice  zadania

organizacji publicznego transportu zbiorowego na międzygminnej linii komunikacyjnej na

obszarze gmin Ziębice i Ząbkowice Śląskie. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe świadczone

środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Ziębice oraz



sposobu ustalania wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej. 

17. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej

Gminy Ziębice.

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok.

19. Raport o stanie Gminy Ziębice za 2022 rok:

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Ziębice za 2022 rok,

b) debata nad przedstawionym raportem, 

c) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ziębic za rok

2022. 

20. Rozpatrzenie  projektów  uchwał  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2021 rok oraz w sprawie udzielenia

absolutorium dla Burmistrza Ziębic w zakresie wykonania budżetu za 2021 rok: 

a)  odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  we

Wrocławiu  ws.  opinii  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Ziębic  sprawozdaniu  rocznym

z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2022 rok,

b)  odczytanie  przez  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w Ziębicach opinii Komisji o wykonaniu budżetu Gminy Ziębice za 2022 rok oraz wniosku

Komisji o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2022 rok,

c)   odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  we

Wrocławiu  ws.  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Ziębicach

o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2022 rok,

d) dyskusja,

e)   rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2022 rok,

f)  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Ziębic

w zakresie wykonania budżetu za 2022 rok.

21. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami.

22. Informacja Przewodniczącej Rady.

23. Interpelacje, wnioski i zapytania.

24. Zamknięcie sesji.             



Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków przedstawiła porządek z autopoprawką w pkt. 20. 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Miejskiej.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  powiedziała,  że  wszyscy  Radni  otrzymali  projekt

protokołu  i  mieli  czas  na  zapoznanie  się  z  nim.  Przewodnicząca  poinformowała,  że  nikt

z Radnych nie wniósł uwag i zarządziła głosowanie.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół.

5.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  oraz  odwoływania

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej.

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik MGOPS K. Cisakowska-Brożek. 

Komisja  Oświaty,  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną  o  projekcie

uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  552/VIII/2023  ws. trybu

i  sposobu  powoływania  oraz  odwoływania  członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds.

Przeciwdziałania Przemocy Domowej.

6.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  planów pracy  komisji  stałych  Rady

Miejskiej w Ziębicach na II półrocze 2023 roku. 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 553/VIII/2023 ws. zatwierdzenia

planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Ziębicach na II półrocze 2023 roku. 



7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na II

półrocze 2023 roku.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 554/VIII/2023 ws. zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2023 roku.

8.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  zespołu  do  spraw  zaopiniowania

kandydatów na ławników.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków.

14:23 – przybył Radny Rady Powiatu p. A. Regner

Na kandydatów zaproponowano Radnych: B. Pustułkę, M. Jaźwieca, W. Iskrę, A. Sobków.

Wszyscy wyrazili zgodę, innych zgłoszeń nie było.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 555/VIII/2023 ws. powołania

zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny

nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  położonej  w  granicach  działki  157/1  obręb  0028

Witostowice na rzecz Parafii Rzymsko-Katolickiej św. Józefa Oblubieńca NMP w Dankowicach. 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Naczelnika WGNiR K. Bednarz-Banach.

14:28 – przybył Radny Rady Powiatu R. Szwarc

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  13  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”



i przy 1 głosie „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 556/VIII/2023 ws. wyrażenia zgody na

przekazanie  w  drodze  darowizny  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  położonej

w granicach działki 157/1 obręb 0028 Witostowice na rzecz Parafii Rzymsko-Katolickiej św.

Józefa Oblubieńca NMP w Dankowicach. 

Ksiądz W. Masłowski podziękował za podjętą decyzję. 

10.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności

gruntowej.

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik RSM M. Stasiowska. 

14:36- sesję opuścił ks. W. Masłowski 

Radny J. Sobol zapytał o odpłatność za użyczenie przejazdu. 

Pani M. Stasiowska odpowiedziała, że służebność ustanawiana jest na działce, która już stanowi

służebność, odpłatność będzie ustalona przez rzeczoznawcę na podstawie operatu szacunkowego –

następnie przez gminę i pozostałych 2 współwłaścicieli w formie aktu notarialnego. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 557/VIII/2023 ws. wyrażenia

zgody na ustanowienie służebności gruntowej.

11.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  targowiska  gminnego

w Ziębicach. 

Projekt uchwały przedstawił Naczelnik WBGK B. Miszczycha.

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”



i  przy braku  głosów „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr 558/VIII/2023  ws.  ustalenia

regulaminu targowiska gminnego w Ziębicach. 

12.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  rzeczowej  dla  Powiatu

Ząbkowickiego na realizację zadania polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 3174D.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 559/VIII/2023 ws.  udzielenia

pomocy  rzeczowej  dla  Powiatu  Ząbkowickiego  na  realizację  zadania  polegającego  na

przebudowie drogi powiatowej nr 3174D.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania

mieszkaniowym zasobem Gminy Ziębice na lata 2024-2028.

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik RSM M. Stasiowska.

Radny W. Iskra zapytał o wartość odtworzeniową mieszkań – ile w tej chwili wynosi czynsz.

Kierownik RSM M. Stasiowska odpowiedziała jaka jest  obowiązująca stawka dla województwa

dolnośląskiego i wyliczenia, dodając że Gmina mieści się w tych wyliczeniach.

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła  uchwałę  nr 560/VIII/2023 ws. przyjęcia

wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy  Ziębice  na  lata

2024-2028.

14.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Strategii  Rozwoju

Gminy  Ziębice  na  lata  2023-2030  oraz  określenia  szczegółowego  trybu  i  harmonogramu

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 



Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 561/VIII/2023 ws. przystąpienia

do  opracowania  Strategii  Rozwoju  Gminy  Ziębice  na  lata  2023-2030  oraz  określenia

szczegółowego  trybu  i  harmonogramu  opracowania  projektu  strategii,  w  tym  trybu

konsultacji. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Ziębice zadania organizacji

publicznego  transportu  zbiorowego  na  międzygminnej  linii  komunikacyjnej  na  obszarze  gmin

Ziębice i Ząbkowice Śląskie. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz

15:00 – przybył Radny Rady powiatu P. Pęcak. 

Radny J. Koprowski zapytał o symulacje finansowe przy dużym i przy niewielkim obłożeniu. 

Burmistrz odpowiedział, że w dokumentach, które Radni wcześniej otrzymali jest tabelka, która

obrazuje przewidywane wpływy dotacji i ze sprzedaży biletów. Zaznaczył, że początki zawsze są

trudne, mieszkańcy będą musieli się oswoić, przekonać i przyzwyczaić to istnienia tej komunikacji. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła  uchwałę  nr 562/VIII/2023 ws. realizacji

przez  Gminę  Ziębice  zadania  organizacji  publicznego  transportu  zbiorowego  na

międzygminnej linii komunikacyjnej na obszarze gmin Ziębice i Ząbkowice Śląskie. 

15:06 – sesję opuściła Dyrektor Przedszkola w Henrykowie M. Peglau

16.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  cen  za  usługi  przewozowe świadczone

środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Ziębice oraz sposobu

ustalania wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic.



Radna A. Sobków zapytała o ustalone rodzaje biletów: miesięczne i 30- dniowe karnety – oba typy

są imienne,  czasowo oba takie same i  oba uprawniają do odbycia dowolnej  liczby przejazdów,

natomiast różnica w cenie jest 200 zł : 110 zł. 

Burmistrz odpowiedział, że karnet można zakupić w dowolnym dniu miesiąca. 

Radna A. Sobków dodała, że rozumie, że to dopiero początek prac nad tym projektem i trzeba go

jeszcze dopracować.

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 563/VIII/2023 ws. ustalenia cen

za  usługi  przewozowe  świadczone  środkami  publicznego  transportu  zbiorowego

organizowanego przez Gminę Ziębice oraz sposobu ustalania wysokości opłaty dodatkowej

i manipulacyjnej. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Ziębice.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik M. Grzesik.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  564/VIII/2023  ws. zmiany

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice.

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik M. Grzesik.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.



Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 565/VIII/2023 ws. wprowadzenia

zmian w budżecie na 2023 rok.

15:19 – przerwa

15:37 – koniec przerwy

Burmistrz  dodał  wyjaśnienie  do  wcześniejszej  uchwały,  mówiąc  że  bilety  miesięczne  są

przeznaczone do refundacji przez Urząd Marszałkowski – czyli to bilety szkolne. 

19. Raport o stanie Gminy Ziębice za 2022 rok:

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Ziębice za 2022 rok,

Prezentację przedstawił Sekretarz Gminy R. Śledź.

 

b) debata nad przedstawionym raportem, 

Radny M. Kuraiata powiedział, że nie zgadzają mu się dane z wyliczeniem osób należących do

OSP, chodzi o podział na kobiety i na mężczyzn. 

Sekretarz R. Śledź przeprosił za drobne błędy.

Radny  M.  Jaźwiec  zapytał  o  dział  pomoc  społeczna.  Powiedział,  że  porównał  sobie  dane

z ubiegłym rokiem w tabeli Osoby doświadczające przemocy w rodzinie - w 2021 roku było 101

osób, w 2022 136 osób, a więc wzrost o 35 procent. Jeśli chodzi o dzieci, to w 2021 roku było 6

dzieci, w 2022, 37 dzieci, wzrost o 500 procent. Radny poprosił o wyjaśnienia. 

Kierownik  MGOPS  K.  Cisakowska-Brożek  odpowiedziała,  że  wzrosła  świadomość  społeczna

i z roku na rok obserwuje więcej zgłoszeń przemocy. Dodała też, że taka duża liczba dzieci może

wynikać  po prostu  z  rodzin  wielodzietnych.  Kierownik powiedziała,  że  ma nadzieję,  że  dzięki

nowym programom przeciwdziałania przemocy w rodzinie te statystyki będą się zmniejszać. 

Radny M. Jaźwiec zapytał jeszcze o kilka pozycji z tabeli i otrzymał wyjaśnienia. 

Radna A. Sobków zapytała jaki był stan uchodźców w Gminie Ziębice na koniec roku 2022 i czy



Gmina nadał udziela im wsparcia, jakiego, czy otrzymuje na to środki. 

Burmistrz odpowiedział, że w tym momencie są dwie osoby, które pozostały w obiekcie gminnym.

Wszystkie  pozostałe,  które  przebywają  na  terenie  Gminy  Ziębice  przebywają  już  u  osób

prywatnych.  Przekazywana  jest  refundacja  państwa  za  koszt  pobytu  jednej  osoby,  czyli  40  zł.

Środki  wypłacane  są  osobom,  które  składają  wnioski.  Udzielana  pomoc  jest  różnego  rodzaju:

z Ośrodka Pomocy Społecznej,  placówek oświatowych, czy od Stowarzyszeń Janine i Brighton

Sister Cities. 

Radna A. Sobków zapytała jakie działania jeszcze zostały zaplanowane, żeby inkubator faktycznie

zaczął spełniać swoją rolę? Czy będą wymagały dodatkowych nakładów, kolejnych inwestycji, czy

to już będzie budynek, który rozpocznie swoją działalność?

Burmistrz odpowiedział, że obecnie zakończono pierwszy etap, czyli prace budowlano-remontowe.

Teraz  trwają  przetargi  na  wyposażenie.  Trwają  też  prace,  które  zmierzają  do  tego,  żeby

przygotować  potrzebne  dokumenty  do  zawierania  pierwszych  umów.  Burmistrz  wspominał

o kampanii  informacyjnej  i  zgłaszających się  już pierwszych zainteresowanych.  Przewiduje,  że

w okolicach października obiekt zacznie funkcjonować. 

Przewodnicząca  Rady zapytała  również  czy po tych  czterech  latach  swojej  kadencji  Burmistrz

widzi potrzeby w obszarach, które obejmuje raport? Czy coś wymagałoby zweryfikowania albo

doinwestowania, tak żeby zrównoważyć rozwój gminy?

Burmistrz odpowiedział, że chce popracować nad wykluczeniem komunikacyjnym – czyli stworzyć

komunikację  miejską,  remontować drogi,  zadbać  o potrzeby starszych mieszkańców i  stworzyć

warunki do życia dla osób młodych. 

Radna A. Sobków zapytała jak w minionym roku poradziły sobie spółki gminne.

Burmistrz odpowiedział,  że w najtrudniejszej sytuacji jest ZWiK i wynika to z obecnej sytuacji

gospodarczej – głównie cen prądu. Spółka szuka rozwiązań tego problemu – przymierza się do

własnej  fotowoltaiki.  Spółka  ZUK i  ZGO zakończyły  rok  stabilnie,  pomimo  zmiany instalacji

odbioru odpadów.

Radny W. Iskra zapytał co z kanalizacją. 



Burmistrz odpowiedział, że na ten moment przygotowane są koncepcje i dokumentacje, szykowane

na Biernacice i na Osinę Wielką, to koncepcje w systemie "Zaprojektuj i wbuduj." Urząd ma plan,

żeby  w  tym  miesiącu  złożyć  wniosek  na  Osinę  Wielką  do  naboru  z  Polskiego  Ładu  dla

miejscowości popegeerowskich (wniosek 5 000 000 zł).

c) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ziębic za rok 2022. 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  566/VIII/2023  ws. wotum

zaufania dla Burmistrza Ziębic za rok 2022. 

Burmistrz podziękował za zaufanie.

20.  Rozpatrzenie  projektów  uchwał  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Ziębice  za  2022  rok  oraz w  sprawie  udzielenia

absolutorium dla Burmistrza Ziębic w zakresie wykonania budżetu za 2022 rok: 

a) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu ws.

opinii  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Ziębic  sprawozdaniu  rocznym  z  wykonania  budżetu

Gminy Ziębice za 2022 rok,

16:32 – wyszedł Radny J. Sobol

Uchwałę I/41/2023 odczytała Skarbnik Gminy. 

16:35 – wrócił Radny J. Sobol

b)  odczytanie  przez  Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Ziębicach opinii

Komisji  o  wykonaniu budżetu Gminy Ziębice za  2022 rok oraz wniosku Komisji  o  udzielenie

absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2022 rok,



Opinię i wniosek odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Jaźwiec. 

c)  odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu ws.

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ziębicach o udzielenie absolutorium dla

Burmistrza Ziębic za 2022 rok,

Opinię odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Jaźwiec. 

d) dyskusja,

Radny W. Iskra poprosił o o przybliżenie mieszkańcom skąd się wzięły oszczędności w zakładanym

deficycie.

Skarbnik Gminy M. Grzesik odpowiedziała, że na 2022 rok mieliśmy zaplanowaną emisję obligacji

na kwotę 15 700 000 zł. W 2022 wyemitowaliśmy na wartość 10 000 000 zł. Dlaczego? Z dwóch

przyczyn.  Nie  potrzebowaliśmy  aż  tak  dużo  w  związku  z  tym,  że  nie...  inwestycje,  które  były

w trakcie  nie  wymagały finansowania.  Zostały  przesunięte  w czasie  i  będą dokonane płatności

w  roku  bieżącym.  No i  też  tutaj  oszczędności  mamy w związku  z  tym,  że  dochody  majątkowe

planowane były na poziomie 2 250 000 zł, a zakończyliśmy rok kwotą 2 511 000 zł.

Burmistrz przedstawił prezentację z porównaniem budżetu do lat poprzednich. 

17:04 – wyszedł Radny W. Iskra i W. Ochał

Radny M. Jaźwiec zapytał o niskie dochody przedszkoli, o realizację wydatków niewygasających

oraz o koszty, jakie gmina ponosi ze względu na wywóz nieczystości stałych.

Burmistrz rozpoczął od realizacji wydatków niewygasających:

- umocnienia skarpy przy ulicy Podmiejskiej (dokumentacja projektowa)- zadanie zakończone,

- elewacją przy Bohaterów Getta 22-  zadanie zakończone.

Poza oświetleniem wszystko zostało rozliczone i zakończone.

Dyrektor Gminnego Centrum Edukacji i Sportu A. Regner ws. przedszkoli odpowiedział, że nie ma

przed sobą analizy, ale najprawdopodobniej wynikało to z nieobecności dzieci w przedszkolach.



W sprawie  kosztów za  nieczystości  Burmistrz  odpowiedział,  że  wszystkie  koszty,  które Gmina

ponosi to są składowe wynikające z kosztów odbioru odpadów na instalacji, z kosztów transportu,

pracy,  z  kosztów  paliwa.  Urząd  ma  nad  tymi  kosztami  we  własnej  spółce  kontrolę,  czyli

przedsiębiorstwo, które realizuje to zadanie nie zakłada zysków, ponad normatywnych dochodów

dla siebie,  po prostu ma zrealizować zadanie.  Burmistrz dodał,  że nie ma sensownego systemu

finansowania odbioru odpadów komunalnych. Gminy muszą sobie radzić z tym same i w zależności

od  tego  jaka  jest  odległości  od  składowiska,  jakie  stawki  wynegocjuje,  takie  stawki  płacą

mieszkańcy.

Radna A. Sobków zapytała o wydatki majątkowe i wstrzymane zadania do realizacji.

Burmistrz odpowiedział, że są dziedziny, których nie da się wstrzymać, tj. inwestycje, które trwają

już ponad rok, czy są inwestycjami dwuletnimi, czy zakontraktowanymi, na przykład z powiatem,

czy  z  województwem.  Najłatwiej  wstrzymać  zadania  w  instytucjach  kultury  czy  związane

z mieszkaniówką, po to by zachować jakieś dobre proporcje budżetowe.

e)  rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2022 rok,

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik. 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 567/VIII/2023 ws.  zatwierdzenia

sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2022 rok.

Burmistrz podziękował.

f)  rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  dla  Burmistrza  Ziębic

w zakresie wykonania budżetu za 2022 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 568/VIII/2023 ws. udzielenia



absolutorium dla Burmistrza Ziębic w zakresie wykonania budżetu za 2022 rok.

Burmistrz podziękował wszystkim współpracownikom.

21. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami.

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Burmistrz omówił najważniejsze informacje. 

 

17:20 – wyszedł J. Koprowski i J. Sobol

17:23 – wrócił Radny J. Koprowski

22. Informacja Przewodniczącej Rady.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  A. Sobków poinformowała o podjętych działaniach w przerwie

między sesjami. 

17:30- wrócił Radny J. Sobol

23. Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny  W.  Iskra  poruszył  temat  współpracy  z  Zarządem  Powiatu  Ząbkowickiego  w  zakresie

remontów dróg.  Starostwo  Powiatowe  otrzymało  w  spadku  drogę  wojewódzką  łączącą  Ziębice

z Paczkowem, ale wraz z tym spadkiem otrzymało inny spadek, kwotę w wysokości 1 000 000 zł na

remont odcinka drogi w Biernacicach. Potraktowało to jako wkład własny do wspólnego projektu.

Gmina  Ziębice  ze  swoich  środków  wyłożyła  1  000  000  zł  na  ten  wspólny  projekt.  Wczoraj

otrzymaliśmy  wiadomość,  że  Zarząd  Powiatu  wystąpił  z  następnym  wnioskiem  do  gminy

o sfinansowanie  brakującej  kwoty  w wysokości  ponad 300 000 zł,  ponieważ  domyślam się,  że

przetargu wynikło, z ofert przetargowych wynikło, że ta inwestycja będzie droższa. Radny dodał, że

jest to nieuczciwe ze strony Powiatu. 

Burmistrz powiedział, że Gmina nie dołoży już do tego zadania ani złotówki. 



Radny Rady Powiatu A. Regner powiedział, że na ten milion z województwa było sporo rożnych

pomysłów  i  że  wraz  z  Radnym  R.  Szwarcem  przekonywali  powiat,  że  Gmina  Ziębice  jest

najbardziej  chętna  do  współpracy,  przejmuje  część  drogi  powiatowej  z  Ziębic  do  Krzelkowa,

współpracuje w tej kadencji w wielu wspólnych przedsięwzięciach. Zapewnił, że wraz z Radnymi

będą dążyć do tego, żeby jednak znalazły się pieniądze w budżecie powiatu i żeby to zadanie w tej

ograniczonej formie zostało zrealizowane.

Radny Rady Powiatu R. Szwarc uzupełnił, że współpraca powiatu ząbkowickiego z Gminą Ziębice

układa się bardzo dobrze i tu nie ma żadnych problemów oraz zapewnił, że będzie forsował, aby to

zadanie doprowadzić do realizacji. 

Radny J. Sobol wspomniał o łącznik ulicy Henryka Brodatego do ulicy Słonecznej, 50 metrów

drogi powiatowej – poprosił Zarząd Powiatu, aby chociaż porządnie polatać dziury na tym odcinku.

Na koniec głos zabrał Burmistrz na temat promocji książki "Dzieje miasta Ziębice na Śląsku" oraz

reportażu telewizji Wrocław, która kręciła materiał na temat walorów turystycznych Gminy Ziębice.

24. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków złożyła świąteczne życzenia i zamknęła obrady LIX

Sesji Rady Miejskiej w Ziębicach.

Na tym protokół zakończono.

Nagranie audio stanowi integralną część protokołu.

Głosowania imienne stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej: Agata Sobków                                ...……………………….

Protokolant: Monika Mikosz                                                              ……..……………………


